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مهمان همشهریعکس نوشت

روش تخریب ساختمان های ناایمن 
اصولی است

 ساخت وسازهای غیرمجاز پشت پرده های زیادی دارد و درواقع 
این مردم عادی نیستند که دست به ساخت وساز غیرمجاز می زنند، 
بلکه این نوع ساخت وسازها، مافیا دارند؛ آن هم مافیای پرقدرتی 
که هم قمه کش و قداره بند اجیر می کند و هم آنقدر چپش پر است 
که می تواند به ویژه با استفاده از ضریب نفوذ رسانه های مجازی و 
غیررسمی افکار عمومی را به نفع خود تحریک و دستکاری و جای 
ظالم و مظلوم را عوض کند و درســت و نادرست را وارونه جلوه 
دهد. حالا تصور کنید بهانه و دستاویزی هم مثل حادثه  ریزش 
ساختمان خلازیر داشته باشــد افکار عمومی را جریحه دار کرد. 
حالا بماند که عامل و دلیل اصلی بروز چنین حادثه تلخی همین 
مافیای ساخت وساز بود که دودش به چشم خانواده شهرداری و 

نیروی انتظامی رفت. 
مافیای ساخت و ســاز وقتی فهمید این حادثه تلخ نه تنها باعث 
عقب نشینی شهرداری تهران از برنامه تخریب ساخت و سازهای 
غیرمجاز و ناایمن نشــده  کــه علاوه بر تضییع حقوق شــهر و 
شهروندان، جان مردم را نیز تهدید می کند- بلکه مدیریت شهری 
پرقدرت تر از قبل دارد این مسیر قانونی را ادامه می دهد-  با مطرح 
کردن مسائل نادرست و غیر واقعی دست به تخریب و مخدوش 
کردن چهره شهرداری تهران به ویژه از طریق فضای مجازی زده  
است. از جمله می توان به تیتر »تخریب های غیراصولی شهرداری 
تهران ادامه دارد!« اشاره کرد که فیلمی هم از لحظه تخریب یک 
ساختمان غیرمجاز و ناایمن از طریق کشیدن پی با سیم بکسل 
ضمیمه آن شده است.  تورج فرهادی، شــهردار منطقه 19 که 
بیشترین ساخت وســازهای غیرمجاز و همچنین تخریب ها در 
این محدوده اتفاق می افتد، در پاســخ به نقدهای مطرح شده به 
همشــهری می گوید: »در مبحث 12 آیین نامــه مقررات ملی 
ساختمان قید شده که اگر می خواهید یک یا چند طبقه از یک 
ساختمان را تخریب کنید باید از بالا ســقف به سقف این کار را 
انجام دهید، اما اگر می خواهید ساختمانی را یکجا تخریب کنید 
و پایین بیاورید 3روش وجود دارد؛ اول استفاده از مواد منفجره، 
دوم استفاده از کابل و کشیدن آن و سوم استفاده از گوی تخریب. 
با توجه به اینکه استفاده از مواد منفجره و گوی تخریب می تواند 
به ساختمان های مجاورنیز  آسیب بزند و همچنین ما فاقد گوی 
تخریب هستیم، طبق آیین نامه مقررات ملی ساختمان از روش 
کشیدن کابل استفاده می کنیم. برخی از دوستان بر چه مبنایی 
این روش را که در آیین نامه مقررات ملی ساختمان آمده غیراصولی 
می دانند؟ اصولا از دیدگاه آنها روش اصولی چیست؟ در آن روش 

کدام منبع و آیین نامه ای قید شده است؟«  

شهر را رهاشده تحویل گرفتیم
پاسخ های شفاف شهردار تهران به اعضای شورای شهر

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

دیروز یکصد وهفتادودومین جلسه شورای شهر تهران 

در حالی برگزار شــد که نمایندگان پارلمان شهری 
میزبان علیرضا زاکانی، شهردار تهران بودند. انتشار 
اخبار مربوط به انتقال سامانه جانبازان و انتصابات در 
شهرداری تهران، سبب شد تا برخی از اعضای شورای 
شهر تهران صحت و سقم این موارد را در قالب سؤال از 

شهردار تهران پیگیری کنند؛ از این رو زاکانی در صحن 
حاضر شد تا به این ســؤالات در راستای شفاف سازی  
افکار عمومی پاســخ دهد. او با تأکید بر قانونی بودن 
اقدامات شــهرداری، گفت که عملکرد ما 100درصد 

قانونی بوده است.
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حل مسائل شهر از طریق گفت وگو

علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای شهر تهران: موقعیت هایی برای گفت وگو بین مسئولان نظام باید ایجاد 
شود. ما در مدیریت شهری، مسئولان اجرایی و نظارتی  داریم و باید بتوانیم برای حل مسائل شهر گفت وگو 

کنیم تا دغدغه های مردم را پاسخ دهیم. 

تست سرد 3ایستگاه در خط6 مترو
محسن هرمزی، مدیرعامل شــرکت متروی تهران و حومه: ایستگاه های شهران، شــهرزیبا و کوهسار حدود 
90درصد پیشرفت دارند و به زودی افتتاح می شوند. از این رو تست سرد مسیر تونلی این سه ایستگاه به طول 

۵.۵کیلومتر در قطعه شمالی خط۶ در روزهای آینده عملیاتی خواهد شد. 

تفکیک واحدهای تولیدی از توزیعی
سعید بیگی، مدیرعامل شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل شهر تهران: تفکیک واحدهای تولیدی از توزیعی 
سبب ارتقای سطح ایمنی، کاهش آمار حوادث و همچنین کاهش ترافیک و ارائه خدمات بهتر به شهروندان 

می شود. هدف اصلی این است که بازار تهران به عنوان محل عرضه و فروش به فعالیت خود ادامه دهد.

جمع آوری حصار کارگاهی اطراف ساختمان مجلس
وحیدرضا انارکی محمدی، شهردار منطقه۱۲: جمع آوری حصار کارگاهی ضلع جنوب و شرق ساختمان مجلس 
و تعریض کامل خیابان های این محور در دستورکار قرار گرفته است و امیدواریم این اقدامات به زودی عملیاتی 

شود و شاهد روان سازی  ترافیک در این محور پرتردد باشیم.

گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشهری در پی مطالبه گری از شهرداری های مناطق است 
تا مشــخص شــود هر منطقــه در هــر روز چــه اقدامــی انجام 

داده است.

منطقه 

هماهنگی هــای لازم بــرای بازســازی محور توریســتی -گردشــگری 1
دربند پس از تخلیه و جمع آوری نخاله های باقیمانده از سنگفرش 
قدیمی حدفاصل سربند تا میدان کوهپایه را  انجام دادم. تعویض 

سنگفرش این مسیر به زودی پس از ۱4سال صورت می گیرد.

سیدمهدی صباغ

منطقه 

همراه با شهردار منطقه۷ و نمایندگان دستگاه های خدمت رسان، 9
در جلســه هماهنگی آیین بدرقه راهیان کربلا شــرکت کــردم. این 
مراســم روز ۳شــهریور در میــدان آزادی برگــزار می شــود و نیــاز بــه 

هماهنگی دستگاه های اجرایی دارد.

محمدرحیم مرتضوی

منطقه 

روز سه شــنبه از صبح در جلســات مختلف و بازدیدهای میدانی از 5
پروژه ها بودم و سپس در جلسه شــورای معاونین و مدیران حاضر  
شــدم و ضمن بررســی آخرین اقدامــات اربعیــن ، مراســم تکریم و 

معارفه معاون جدید حمل و نقل و ترافیک منطقه برگزار شد.

احسان شریفی

منطقه 

از دبیرخانــه اســتعدادیابی و جانشــین پروری در منطقــه رونمایــی 12
کردم. با تکیه بر این دبیرخانه شرایطی فراهم می شود تا کارمندان 
شهرداری به بیان ظرفیت ها و توانمندی هایشــان بپردازند و ما نیز 

براساس این توانمندی ها، جایگاه شغلی افراد را تعیین می کنیم.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه 

اهمیت موضوع ســاماندهی افرادمعتاد و بی خانمان سبب شد تا 18
با روســای مراکز انتظامی ســطح محــلات دیدار کنــم و درخصوص 
کاهش ناهنجاری های اجتماعی ناشی از این پدیده تدابیری را اتخاذ 

کردیم و به زودی مشترکا به مرحله اجرا درمی آوردیم.

محمد جواد خسروی

منطقه 

صبح دیــروز نشســت مشــترکی بــا رئیــس پلیــس راهــور منطقه و 3
معاونان حمل ونقل و ترافیک و خدمات شهری داشتم که در آن به 
بررسی مشکلات و گره های ترافیکی معابر و بزرگراه ها پرداخته شد 
تا ان شــاءالله با فرارســیدن پاییز و فصل بازگشــایی مدارس شاهد 

معضلات ترافیکی کمتری باشیم.

حمید جوانی

منطقه 

همــراه بــا آقــای جعفــر شــربیانی، عضو شــورای شــهر بــه بازدیــد از 11
چند پروژه رفتم. همچنین برخی از پرونده های شهرســازی شــامل 
ســازه های ناایمــن و موقــت تئاتــر شــهرزاد و احــداث ســاختمان 

علا ءالدین ۳مورد بررسی قرار گرفت.

سید محمد موسوی

منطقه 

16 )TOD( در جلســه کارگروه توســعه مبتنی بر حمل ونقل همگانی
در منطقه شرکت کردم. در این جلسه وضعیت شهرسازی، خطوط 
مترو، شبکه معابر و ظرفیت های موجود منطقه درخصوص تامین 

ایستگاه مترو و سرانه های مورد نیاز را بررسی کردیم.

محمدامین سالاری پور

منطقه 

دیروز برای رسیدگی به مشکلات شهروندان در حوزه شهرسازی به 7
همراه معاون مربوطه بازدیدی از سطح منطقه داشتیم.

نصرالله آبادیان

منطقه 

جلسه مشترکی با حضور معاون پدافند غیرعامل سازمان پیشگیری 14
و مدیریت بحران، ســازمان ترافیک و گروه مشاورین داشتم و قرار 
شد تا جانمایی و تعیین مسیر در محدوده بیمارستان بعثت تا پایانه 

کلاهدوز برای انتقال مجروحان در مواقع بحران پیگیری شود.

امیر یزدی

منطقه 

در جلســه ســتاد اربعیــن شهرســتان ری کــه بــا حضــور فرمانــدار و 20
مسئولان  این شهرستان برگزار شد، شرکت کردم.

رضا شنگی

منطقه 

در تداوم برنامه های شهرداری در بهسازی منظر شهری، روز گذشته 2
جلسه ای داشتم و طرح ساماندهی و آراستگی بصری ۷۲کیوسک 

مطبوعاتی و گلفروشی فعال منطقه انجام شد.

مهدی صالحی

منطقه 

با حضور در بخشداری خیرات، با بخشدار و شهردار این شهر دیدار و 10
گفت وگو کردم. در این دیدار بر تعامل دوسویه و همکاری در زمینه 

خدمات رسانی مناسب به زائران حسینی)ع( تأکید شد.

مهدی اخ الصنایع

منطقه 

به مناســبت ایام آزادســازی اســرا در جمع خانواده معظم شهیدان 6
و جانبازان منطقه حاضر شــدم. در جلسه ای درخصوص وضعیت 
پروژه مسیر طبیعت در منطقه ۶ شرکت کردم. جلسه کمیته درآمد 

را نیز در منطقه تشکیل دادیم.

مرتضی روحانی

منطقه 

در کمیسیون نامگذاری معابر و اماکن شورای اسلامی شهر تهران، 13
به همراه مدیر روابط عمومی منطقه حاضر شــدم و در این جلســه 
پیشنهاد نامگذاری ۵معبر به نام مبارک شــهدا در دیار پیشگامان 

انقلاب اسلامی بحث و بررسی شد.

هادی علی احمدی

منطقه 

طی بیســت و یکمیــن مرحلــه از رفع خــلاف از ســاخت و ســازهای 19
غیرمجــاز در ناحیه ۳ منطقه ۱9،   ۳ بلوک ســاختمانی )مســکونی( 
به تعداد ۲۳ طبقه و به مســاحت ۵ هــزار و ۳00 متر مربــع، ۶ واحد 
تجــاری به مســاحت ۳00 متــر مربــع و ۶ قطعه ســوله به مســاحت 

هزار و ۲00 متر مربع رفع خلاف شدند.

تورج فرهادی

منطقه 

در جلســه ای که بــا حضور اعضای محترم شــورای اســلامی شــهر و 4
نخبگان علمی منطقه 4داشــتم بر روند اجرای دقیــق، برنامه ریزی 

شده و باکیفیت پروژه های منطقه تأکید شد.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه 

روز گذشــته جلســه ای داشــتیم تــا برنامه ریــزی لازم بــرای برگزاری 17
هشتمین سالگرد تدفین شهدای گمنام بوستان ابوذر انجام شود.

رضا سیفی

منطقه 

در راستای بهسازی و نوسازی معابر، جلسه کمیته حفاری منطقه ۸ 8
با شرکت ها و ادارات خدمت رسان را برگزار کردیم.

فاطمه تنهایی

منطقه 

مســابقه جایزه بزرگ معماری ویــژه طراحی فضاهای گردشــگری و 15
رفاهــی را در قطــب گردشــگری بوســتان آزادگان برگزار کــردم. این 
رویداد با هدف ارتقای مشــارکت مردمی در فراینــد خلق فضاهای 
شــهری، بهره گیــری از مشــارکت طراحــان فضاهــای گردشــگری و 
تبدیل بوســتان آزادگان به قطب گردشگری جنوب شــرق تهران با 
همکاری سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری 

تهران انجام شد.

محمد شیری

منطقه 

به مناسبت روز پزشک، در بیمارستان روانپزشکی ایران در منطقه۲۱ 21
حاضر شدم و ضمن بازدید از بخش های مختلف این بیمارستان، از 

پزشکان خدوم آنجا قدردانی کردم.

رضا پوریافر

منطقه 

در جلســه معارفــه ام در منطقــه۲۲ از اعتمــاد دکتــر زاکانــی و دکتر 22
شعبانی به خاطر واگذاری مدیریت شهری این منطقه تشکر کردم 
و قول دادم با تلاشــی مضاعف از ظرفیت های بالای منطقه به نحو  

شایسته برای خدمات رسانی به مردم استفاده کنم.

مسعود نصرتی

20هزار میلیارد تومان از املاک 
شهرداری پس گرفته شد

تعیین تکلیف املاک واگذارشده شــهرداری تهران همواره مورد 
توجه مدیران شهری بوده اســت اما اینکه این مدیران چطور با 
این مسئله روبه رو شده و در مســیر حل مشکل گام برداشته اند، 
مرزبندی ها را مشخص می کند. در زمان ریاست پیروز حناچی، 
موضوع املاک شــهرداری به نقطه اختلاف شهرداری و شورای 
شهر تبدیل شده بود تا جایی که در شهریور سال99، محمدجواد 
حق شناس، رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر در 
تذکری خطاب به حناچی از بی توجهی به این نابسامانی گلایه کرده 
بود چراکه تذکرات اعضای شورای به جای دریافت پاسخ متقن از 
سوی شهردار تهران با پاسخ های کوتاه توییتری همراه شده بود. 
حاشیه های حناچی و املاک شهرداری به همین نقطه ختم نشد 
و در همان روزهای ابتدایی شــروع فعالیت دوره ششــم شورای 
شهر، ناصر امانی در تذکری، واگذاری ملک به یکی از نمایندگان 
سابق مجلس در دور پنجم مدیریت شهری را افشا کرد: »سازمان 
فرهنگی و هنری باغی 4هزار متری را به شهرداری منطقه 3تحویل 
داده است؛ فارغ از لابی های پشت پرده برای تحویل آن، 20میلیارد 
تومان تاکنون برای تجهیز باغ هزینه شده است تا به مدت 10سال 
به نماینده ادوار مجلس دوره ششم تحویل داده شود. آقای زاکانی 
بخشنامه ای را ابلاغ کردند که هرگونه واگذاری ممنوع است اما این 
قرارداد با عرصه 4هزار متر و 600متر اعیان با امضای 2عضو قبلی 
شورا، تحویل گیرنده و شهردار منطقه بسته شده است. این در حالی 
است که طی دوره گذشته کد پروژه نوسازی مساجد را از بودجه 
حذف کردند و طی بازدیدی که از منطقه19 داشــتم، 3مسجد 
قدیمی که در حال نوســازی بودند برای یک میلیارد یا 2میلیارد 
نیمه تمام باقی مانده اند.« این مســئله با توجه به اهمیت موضوع 
از همان روزهــای ابتدایی حضور علیرضا زاکانی در دســتورکار 
شهرداری قرار گرفت و املاک شهرداری به ارزش 20هزار میلیارد 

تومان پس گرفته شد و این فرایند ادامه خواهد داشت.

مهدی اسماعیل پور؛ روزنامه نگار

ابراز رضایت رئیسی از روند بهسازی 
گلزار شهدای بهشت زهراس

سیدابراهیم رئیســی، رئیس جمهور با همراهی جمعی از اعضای 
کابینه دولت سیزدهم با حضور در گلزار شهدای بهشت زهرا)س( 
ضمن قرائت فاتحه، با آرمان های امام )ره( و شهدای انقلاب اسلامی 
تجدید بیعت کــرد. رئیس جمهور همچنین با حضــور در قطعه 
۵0گلزار شــهدای بهشــت زهرا)س( ضمن قرائت فاتحه به مقام 
شامخ شــهدای مدافع حرم، امنیت، فاطمیون، رسانه و همچنین 
شهیدان آرمان علی وردی، محمدمهدی رضوان، سجاد زبرجدی و 
مجید قربانخانی ادای احترام کرد. جواد تاجیک، مدیرعامل سازمان 
بهشت زهرا)س( در جریان این بازدید، روند بهسازی گلزار شهدا 
را تشریح کرد و سید ابراهیم رئیسی هم از اقدامات صورت گرفته 

ابراز رضایت کرد.

 بازدید 3ساعته 
 معاون شهردار 

از مؤسسه همشهری
روز گذشــته مجید باقــری، معاون 
برنامه ریزی، توســعه سرمایه انسانی 
و امور شــورای شــهرداری تهران به 
مؤسسه همشــهری آمد و با محسن 
مهدیان، مدیرعامل مؤسســه دیدار 
کرد. همچنیــن بازدیدی از تحریریه 
داشــت که در جریان ایــن بازدید با 
خبرنگاران نیز گفت وگو کرد. گرفتن 
عکس یادگاری پایان بخش این بازدید 

3ساعته بود.

7نقطه سامانه 
جانبازان

استادیوم

شهید 
عزیزی

سه راه 
افسریه

هنگام

تقی آباد

نازی آباد

جنت آباد

5
دستگاه

4
دستگاه

10
دستگاه

5
دستگاه

8
دستگاه

6
دستگاه

6
دستگاه

علیرضا زاکانــی در پاســخ به این 
سؤال با اشــاره به حضور 23 ماه و 20روزه خود 

در شهرداری تهران گفت: »افتخار می کنیم که اتفاقات 
رخ داده در راستای صیانت از قانون و خواسته شورا و شهرداری 

بوده اســت. یکی از کارویژه های بزرگی که انجام شــد، انتخاب 
عناصری با بهره گیری از خرد جمعی و ایجــاد زمینه بهره مندی از 

کانون ارزیابی توسط استادان مجرب برای احراز شایستگی افراد بود. 
در ماه های اول حدود ۵ هزار رزومه ارسال شد و ۸20 نفر مورد بررسی در 
کانون ارزیابی قرار گرفتند و 110 نفر از مسیر این کانون انتخاب شدند 
و بنده کمترین دخالت را در  انتصابات داشتم.« شهردار تهران با بیان 
اینکه از 99۸ مدیر، 902نفر از داخل شــهرداری انتخاب شده اند، 

تأکید کرد: »با این تفاسیر حدود 90/4درصد مدیران از درون 
شهرداری انتخاب شده اند و این افتخار بزرگی است که 

درگذشته کمتر دیده شده و می تواند یک الگو 
باشد.«

انتخاب 90درصد از مدیران؛ از درون شهرداری

سکاندار پایتخت در ادامه با اشاره 
به موضوع مالکیت سامانه عنوان کرد: »در این 

مورد موضوع بهره برداری مطرح است؛ بنابراین مکان 
جایگزین پیش بینی شده است و علاوه برآن 7سامانه دیگر 

را هم در نقاط مختلف تهران برای خدمت رسانی به جانبازان 
و معلولان درنظر گرفته ایم که در هر یک از آنها تعدادی خودرو 

وجود دارد تا توزیع خدمات عادلانه باشد. اقدامی که انجام داده ایم 
به نفع جانبازان و معلولان است. در اینجا هم قانونی و خیرخواهانه 
عمل کردیم و در ارائه مسیر خدمت اهتمام ویژه ای داشته ایم. 
نیاز است که چنین مواردی به صورت خصوصی عنوان شود؛ 

چراکه برخی از ایمان و امید مردم سوءاستفاده می کنند. 
تک تک حرف های ما توسط عینک رنگی دیگران با 

دید خودشان تفسیر می شود.«

خدمت رسانی در 7مکان

قطعــی ســامانه جانبازان 
موضوع دیگری بود کــه زاکانی به آن 

اشاره و عنوان کرد: »در مقطعی سامانه قطع 
شد که فوراً شماره 4رقمی اتوبوسرانی را برای این 

کار تعیین کردیم و به همه متقاضیان این شماره از 
سامانه پیامک شد. در مدیریت شهری ششم تکلیف 
تعیین شده که برای توان یابان، جانبازان و سالمندان 
و... خدمات ویژه ای ارائه شود تا بتوانیم مسیر خاص 

خود را بــا افتخار دنبال کنیــم. همچنین در 
حوزه مناسب سازی هم اقدامات خوبی 

صورت گرفته است.«

خدمت رسانی ویژه به معلولان و جانبازان

در ادامــه ســکاندار پایتخت به 
اساســنامه ها اشــاره کرد و گفــت: »3دوره 

اساســنامه داریم؛ یکی مربوط به دهه ۸0یعنی سال 
۸9، دیگری مربوط به سال 93و در نهایت هم مربوط به سال 

1400 که در هر یک از آنها ویژگی هایی برای مدیران مشخص 
و ذکر شده است. در اساســنامه 1400به دلیل اختلال در حوزه 

مالی و تعارض با موضوع شــرکت ها و سازمان ها درخواست توقف 
آن را دادیم و شورا هم قبول کرد و به ما اجازه داد به اساسنامه های 
قبل برگردیم.« او در تشریح اساسنامه سال 93هم تأکید کرد: »در 
بررسی ها مشخص شد این اساسنامه مصوبه شورا و تأیید وزارت 

کشــور را ندارد و غیرقانونی اســت؛ بنابراین آن را عملیاتی 
نکردیم و اساسنامه ۸9ملاک قرار گرفت و باتوجه به این 

اساسنامه عملکردمان 100درصد قانونی بوده و 
طبق مصوبات عمل کرده ایم.«

اساسنامه سال 93 غیرقانونی است

زاکانی در ادامه بار دیگر با تأکید 
بر اینکه 100درصد طبق اساســنامه سال 

۸9عمل کرده ایم و اقدامات قانونی بوده اســت، 
گفت: »لوایح 19گانه را تقدیم شــورا کردیم و وزارت 

کشور هم نامه زد و اعلام کرد که تغییرات ضروری را که نیاز 
است به وزارتخانه اعلام کنید. طبق این شرایط اساسنامه ها 

را به شورا دادیم و موضوع اصلاح را ارائه و نمایندگان را معرفی 
کردیم. ما قوانین بالادستی داریم که بر قوانین شورا چیرگی 
دارد که یکی از آنها قانون استخدامی شهرداری هاست که 
در ماده 20 آن آمده برای تصدی در پســت شهرداری 

اگر مســتخدم واجد شرایط نباشــد، شهرداری 
می تواند از کارمندان ســایر دستگاه ها 

استفاده کند.«

ارائه لوایح 19گانه به شورا

سامانه حمل ونقل جانبازان در روزهای اخیر دچار 
چالش هایی شده است که سیدجعفر تشکری هاشمی، 
رئیس کمیسیون حمل ونقل شــورا آنها را در قالب 
سؤال مطرح کرد و گفت: »انتقال سامانه به دورترین 
مکان در غرب تهران، واگذاری زمین ســامانه به 
مرکز تهران هوشمند و جداسازی سامانه از شرکت 
اتوبوسرانی سبب اعتراض این قشر از جامعه شده 
اســت. شــهردار توضیح دهد این کار به چه دلیل 

صورت گرفته است؟«

انتصابات غیرقانونی در ســازمان ها، 
شرکت ها و... سؤالی بود که توسط ناصر 
امانی، عضو کمیسیون برنامه وبودجه شورا 
مطرح شد. او گفت: »مدیران هیچ یک از 
شرایط مصوبه سال 93را ندارند و اگر این 
مصوبه لغو شده چرا هیچ لایحه ای به شورا 

ارسال نشده است؟«

در جلسه به انتصابات سازمان فاوا 
انتقاد شد که شهردار تهران در پاسخ گفت: »فاوا 

قبلًا اساسنامه نداشــت و جایی نبود که به آن استناد 
کنیم. نخستین اساسنامه آن مربوط به سال 93 است. از سال 

گذشته اساسنامه ها را به شورا ارائه دادیم و 3بار پیگیری کردیم؛ 
باید دست به دست هم دهیم تا این اساسنامه ها اصلاح شود. اگر 

کسی باید مدعی باشد آن من هستم که شورا چرا تاکنون این را در 
دستور کار قرار نداده است.« زاکانی در ادامه به انحراف سال های قبل 
هم گریزی زد و عنوان کرد که در سال های مختلف انحراف در مسیر 
قانون صورت گرفته است. نکته آخر ناظر به نامه مهدی چمران در 

دوره قالیباف است که ذکر شده بود شهرداری تهران موظف 
است اساسنامه سازمان ها و شرکت ها را به طور جداگانه 

تنظیم و در قالب لایحه به شــورای شهر ارسال 
کند که هیچ وقت این کار انجام نشد.

فاوا اساسنامه نداشت

شهردار تهران در صحبت هایش به 
وضعیت شهر درگذشته و حال هم اشاره ای کرد 

و گفت: »عملکرد افرادی که برای سازمان ها منصوب 
کردیم، قابل متر زدن و اندازه گیری است که مشخص شود 

خدمات سازمان ها قبل از انتصاب آنها چگونه بوده است. نباید 
یادمان برود وقتی وارد عرصه شــهرداری شدیم، هر روز مقابل 

در شورا اعتراض و تجمع بود، اما تغییر مدیریت امروز خدمات و 
قابلیت ها را دگرگون کرده است. 69 مجموعه بزرگ شهر تعطیل 
شده بود و امروز فعال شده  و به مدار خدمت بازگشته اند. در دوره 
گذشته نگاه خاصی به معتادان متجاهر وجود داشت و آنها رها 

شده بودند، اما ما با این نگاه مخالف بودیم و هستیم. در مورد 
کودکان کار و متکدیان نیــز همینطور عمل کردیم و 

امیدواریم با تصمیم هیــأت دولت همچنان 
خدمتگزار باشیم.«

وضعیت گذشته شهر یادمان نرود

شهردار تهران در پاسخ به موارد مطرح 
شده درخصوص سامانه جانبازان و معلولان اینگونه 

پاسخ داد: »جداسازی سامانه از شرکت اتوبوسرانی و انتقال 
آن به سازمان تاکســیرانی صحت ندارد و این کار انجام نشده 

است. بنده باید درک کوچکی از معلولیت داشته باشم و در موضوع 
مناسب سازی معابر اهتمام ویژه ای داریم. این سامانه در جایی از شهر 

قرار گرفته که امکان ارائه خدمت به مناطق محدودی دارد؛ درحالی که 
امکانات باید در کل شهر توزیع شود و ما این سیاست را دنبال می کنیم.« 
زاکانی درباره مطرح شدن موضوع تاکسیرانی در این سامانه هم گفت: 
»در برنامه به ما حکم شده که تاکســیرانی 30هزار ون را تأمین کند و 
اکنون تاکسیرانی در مسیر توسعه تاکسی و ون قرار دارد؛ چون این 
سامانه بیشتر ون محور اســت و خدمت به جانبازان و معلولان 

بیشــتر از این طریق صورت می گیرد، تــلاش ما این بود 
که از ظرفیت مجموعه تاکسیرانی استفاده کنیم. 

همچنین بودجه این بخش 17۵درصد 
رشد داشته است.« 

سامانه جابه جا نشده است

140درصد40درصد170درصد

جزئیات مناسب سازی شهر برای معلولان

بوستان هامعابرساختمان ها

سال های 1384تا 1400

سال های 1401تا 1402

 میزان پیشرفت 
نسبت به سنوات قبل

سال های 1384تا 1400

سال های 1401تا 1402

 میزان پیشرفت 
نسبت به سنوات قبل

54مورد

93مورد

166مورد

474مورد

129مورد
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سال های 1401تا 1402

 میزان پیشرفت 
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۱9۸0کیلومتر طول

۸00کیلومتر طول

شورای ششم؛ شورای شیشه ای
اعضای شورای شهر تهران پس از استماع پاسخ علیرضا زاکانی، 

شورا
شهردار تهران، نظراتی را مطرح کردند. نکته قابل تأمل این است 
که آنها با ابراز رضایت از حضور شهردار زودتر از زمان مقررشده 
)7شهریور(، فرایند پرسش وپاسخ انجام شده با حضور اصحاب رسانه در شورای 

ششم را شفاف دانستند.

مهدی چمران، رئیس شــورا  )درخصوص ســامانه حمل ونقل 
جانبازان(: محل حرکت و توزیع ون ها به جای یک نقطه در 7نقطه 
متمرکز خواهد شد؛ همان کاری که در طرشت برای خدمت رسانی 
به 4هزارو350نفر انجام می شد در 7نقطه دیگر انجام خواهد شد، اما می خواهیم 

ابتدا کار این 7نقطه شروع شود و سپس سامانه فعلی از مدار خارج شود.
حبیب کاشانی، خزانه دار شورا:  این یکی از بهترین جلساتی بود 
که در سال های اخیر شاهد آن بودم و حضور شهردار و اصحاب 
رسانه در شورا نشان می دهد که ما ساعت های خود را برای کار 
عملیاتی با هم تنظیم می کنیم و اگر ابهامی وجود داشته باشد، شهردار تهران در 
صحن حاضر می شــود. هیچ شورایی شــفاف تر از شورای ششــم نیست. ما 
می توانستیم پشت درهای بســته مباحث را مطرح کنیم، اما در یک دمکراسی 
مباحث علنی مطرح می شود؛ ما آقای زاکانی هستیم و آقای زاکانی ما. شورای ششم 
بسیار شفاف روی مسائلی که می تواند منجر به خدمات رسانی شود، بحث می کند 

و خواهش می کنیم رسانه ها رعایت انصاف را داشته باشند.
میثم مظفر، رئیس کمیته بودجه شورا: آنچه ملاک تشخیص برای 
شوراست، مصوبات خود شوراست؛ نه آیین نامه های بیرونی. موارد 
بیرونی باید منجر به مصوبات شورا شود و همانطور که شهردار 
تهران دقیق اعلام کرد. رئیس شورا تشخیص داد و ابلاغ کرد که اساسنامه های 
سال93 فاقد وجاهت قانونی است و باید به سال های قبل بازگردد و شهردار به خوبی 

به همین موارد استناد کرد. 
مهدی عباسی، رئیس کمیسیون شهرسازی شورا: این جلسه و 
حضور شهردار تهران اتفاق مبارکی بود و گفت وگویی در منظر 
عمومی صورت گرفت. جلسه به صورت حرفه ای برگزار شد و هر 
ورودی در ماجرا می تواند اثر مخرب داشته باشــد؛ درواقع صحنه ای به نمایش 

گذاشته شد و مبنای سؤال و پاسخ، قانون بود.
ســیدمحمد آقامیری، رئیس کمیته عمران شورا: پیام جلسه 
پرسش وپاسخ بین شورا و شهرداری پیام مهر و محبت به افراد 
معلول جامعه است. این افراد بدانند که شورا و شهرداری دغدغه 
دارند. امســال 10هزار نفر در لیگ معلولان شــرکت کردند و بــرای اولین بار 
اســتعدادیابی افراد معلول در قالب برنامه های تلویزیونی انجام شــده است. 
برنامه های آموزشی و تفریحی برای معلولان برگزار شده و این موارد باید مطرح 

شود. همچنین در سرای محلات نیز چهارشنبه معلولان برگزار می شود.
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